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GroenLinks heeft dit jaar drie heel verschillende organisaties genomineerd voor het Groene Lintje.



Duurzame Wijk Venlo-Zuid 

Kandidaat 1 is het burgerinitiatief Duurzame wijk Venlo-Zuid. Van dit initiatief wisten we, toen we 
het nomineerden, al dat het een initiatief is van enkele bewoners in Venlo-Zuid die denken over een 
gemeenschappelijke aanpak en aanschaf van duurzame energie. Zij proberen elektrisch rijden van 
de grond te krijgen, en carpoolen oftewel een auto delen om uitstoot te beperken. Verder willen ze 
een ecologische stadstuin maken van een gebied achter de kerk. Een initiatief waarvoor met veel 
partijen contact is gelegd. 

In het gesprek dat we met name met initiatiefnemer en aanjager Paul Klein Tuente hadden, kregen 
we meer details te horen, en bleek hoe het initiatief is ontwikkeld, en hoe goed het is aangeslagen 
bij de buurtgenoten. Na de eerste bijeenkomst, waar al zeven mensen op af kwamen, deed het 
nieuws al snel de ronde en schoven bij de tweede bijeenkomst al dertig mensen aan. 

We hoorden dat het oorspronkelijk twee projectgroepen, waren die qua doelen zo goed bij elkaar 
pasten dat ze net zo goed de krachten konden bundelen. Bij beide was het idee de cohesie in de 
buurt te verbeteren en verbindingen te leggen. En dat kan, zoals Paul treffend aangaf, het beste met 
"wat concreets". Met energie aan de slag gaan, of een ecologische stadstuin ontwikkelen bleek 
voldoende enthousiasme op te roepen, om verder te gaan. 

Het zoeken van verbinding in de buurt is een belangrijk uitgangspunt. Inmiddels is er van alle 
kanten samenwerking gezocht. Natuurlijk is er contact gezocht met de eigenaar van de 2000 
vierkante meter waar het om gaat, maar ook met trefpunt 't Tref, de gemeente, maar ook met het 
Wildveld, de Onze Lieve Vrouwe Parochie, en het Federatiebestuur van het Bisdom. Voor juridische
deskundigheid konden ze praten met Arcadis. Er zijn inmiddels plannen voor een tuin met een kas, 
notenbomen, fruitbomen en een bankje om op te zitten en te genieten. 

Het plan rond de ecologische stadstuin schetst visioenen van natuurschoon, een plaats om tot rust te 
komen, en waar de bomen vruchten dragen die je kunt eten. Het plan voor elektrisch rijden en 
carpoolen heeft inmiddels de focus wat verlegd. In het ideaalplaatje zou je auto's willen laten rijden 
op de energie die je opwekt met de zonnepanelen op het dak van je huis, maar na veel onderzoek is 
toch geconcludeerd dat dat waarschijnlijk te ambitieus was, en dat ze hun inspanningen nu 
voorlopig gingen steken in realistischere plannen rond energiebesparing. Ook dat bood nog genoeg 
kansen. We hoorden veel plannen, onder andere voor een energiescan en een duurzaamheidsmarkt 
in Venlo-Zuid. 

De groep was verbaasd over dat ze al genomineerd waren. Want qua concrete resultaten was er nog 
niets zo concreet dat het bij wijze van spreken "op de foto kon". Dat betekende niet dat er geen 
beeldmateriaal was. Er is een foto van het terrein en ontwerptekeningen. 

Heel goed vonden we te horen dat ook deze groep vindt: het moet geen subsidiegedreven verhaal 
zijn. De mensen die meedoen doen dat omdat ze de wereld beter willen maken en daarvoor 
intrinsiek gemotiveerd zijn, niet alleen voor het geldelijk gewin. Het getuigt van visie dat mensen 
en instanties die een bijdrage kunnen leveren rond het idee verenigd worden. 

Omdat het project nu al het resultaat heeft gehad dat mensen zijn gaan nadenken over een groenere 
leefomgeving. Omdat het nu al mensen rond de tafel heeft gebracht. Het een goed voorbeeld is van 
een 'natuurlijk' groeiproces, waarbij, omdat goed voorbeeld doet volgen, de omgeving geactiveerd 
wordt. Daarom nomineert GroenLinks Burgerinitiatief Duurzame Wijk Venlo-Zuid voor het Groene
Lintje. 



Samen-stroom 

Kandidaat nummer 2 is Samen-stroom. Een initiatief waar je bijna niet omheen kunt als je iets wil 
met de combinatie energie opwekken en duurzaamheid. We wisten dat ze zijn ontstaan op initiatief 
van een groep mensen die iets willen doen voor het milieu. Zij proberen energievoorzieningen zo 
dicht mogelijk bij de gebruiker te krijgen. Zij zijn een energiecoöperatie en zij gaan als het goed is 
twee windmolens in Venlo beheren. Inwoners van gemeente Venlo kunnen aandeelhouder worden. 
Ze ondersteunen burgers die ideeën hebben om hun wijk duurzamer te krijgen. Dit jaar stond 
Samen-stroom op het Zomerparkfeest met een "zonnebloem" met zonnepanelen als blaadjes 
waaraan bezoekers hun mobiele telefoon konden opladen. 

Wij bezochten twee vertegenwoordigers van Samen-stroom in, hoe kon het toepasselijker, het 
Cradle to Cradle Stadskantoor. Daar waren ze toevallig toch present om voorlichting te geven over 
duurzaamheid, op de open dag die op dat moment in oktober bezig was. Wij kregen te horen over de
geschiedenis van het initiatief. Hoe ze nu al vier jaar bestaan, en hoe het begonnen is in Steyl, 
oorspronkelijk aanhakend bij ideeën voor versterking van dit kloosterdorp. Een 
huis-aan-huis-oproep leidde tot enthousiasme en een opkomst bij een eerste bijeenkomst, waarvan 
tien mensen actief zijn geworden. Op het moment van onze ontmoeting kon Samen-stroom bogen 
op dertig actieve leden. 

Samen-stroom combineerde ambitie met realiteitszin, en stapte daarom over van zonne-energie naar
windenergie, omdat dat laatste qua commerciële doorontwikkeling de beste kansen bood. In 2016 is
men aangehaakt bij een plan om windturbines te bouwen. Een project op Greenport Venlo met 
potentie. Hier vond men wat men zocht: 
- een project met potentiële verdiencapaciteit 
- met een praktisch en concreet doel 
- dat bijdraagt aan een beter milieu. 

Goed dat ze hier, samen met Etriplus, een voet tussen de deur hebben gekregen. Wat doen ze 
daarnaast? Wel, burgerbijeenkomsten houden. Energiecafés. De visie uitdragen. "U kunt molenaar 
worden". Bij partners aan tafel proberen te komen. Penvoerder zijn voor 
duurzaamheidsbevorderende initiatieven. 

Maar de focus ligt op de windmolens. Ze zijn zich aan het verdiepen in een financieringsconstructie
om het mogelijk te maken dat een burger voor 250 euro in kan stappen. Dat bleek, volgens een 
recent gehouden enquête, een realistisch bedrag. Samen-stroom versterkt betrokkenheid en 
bewustwording. De insteek is verbinding en bewustwording met ziel en zakelijkheid. 

Samen-stroom liet zich kennen als actieve organisatie die probeert te leren van succesvolle 
initiatieven elders: Rijndonk, Joris Rechtop, de draak van Beesel. Zuidenwind. Als GroenLinks 
konden we alleen maar concluderen: omdat er veel samenwerking is en wordt gezocht met andere 
organisaties. Omdat er een verdienmodel aan gekoppeld is. Omdat ze vernieuwers en volhouders 
hebben bewezen te zijn. Daarom nomineert GroenLinks initiatief Samen-stroom voor het Groene 
Lintje. 



Zomerparkfeest Venlo 

Kandidaat nummer 3 is Zomerparkfeest Venlo, en dan met name hun duurzaamheidscommissie. Bij 
het Zomerparkfeest denkt iedereen vooral aan muziek en gezelligheid, maar wij van GroenLinks 
wisten al dat er bij het Zomerparkfeest al een hele tijd een groen bewustzijn actief is. Het 
Zomerparkfeest probeert al jaren om een zo duurzaam mogelijk festival te zijn. Zij maken gebruik 
van zuinige LED-lampen, ecologische schoonmaakmiddelen en C2C wc-papier. Zij hebben in 2014 
de dieselaggregaten vervangen door een vast stroompunt met groene stroom. Zij willen op deze 
manier het bewustzijn van burgers en bedrijven vergroten over de mogelijkheden om samen te 
werken aan lokale en schone energie. 

Op ons werkbezoek werden we bijgepraat over de laatste stand van zaken, en raakten we er nog 
meer van overtuigd dat duurzaamheid voor het Zomerparkfeest echt een issue is. Toevallig genoeg 
was het uitgerekend dit jaar dat het festival er energie in heeft gestoken dat ook naar buiten over het
voetlicht brengen. In dit jaar, het cradle to cradle jaar. 

Met resultaat. Ze stonden in het programmaboekje van de Open Dag van het Stadskantoor die 
tijdens ons bezoek in oktober toevallig bezig was. En: er is laatst een Kijk eens naar Venlo 
verschenen, waarin iemand van het duurzaamheidsteam vertelt over de duurzame aspecten van het 
Zomerparkfeest. 

Want dat is wel de drijvende kracht: het is het Duurzaamheidsteam dat voortdurend vraagt: waarom 
doen we het zoals we het doen, kan het beter. De luis in de pels, die iedere organisatie zou moeten 
hebben. 

Over het Zomerparkfeest is zoveel positiefs op te merken. Ook goed dat duurzaam omgaan met 
mensen een thema is: er is gedacht aan het ontzorgen van de vrijwilligers door bijvoorbeeld 
kinderopvang te regelen, en er is gedacht aan gezonde voeding. Maar voor dit lintje geven 
natuurlijk de iniatieven met het groenste tintje de doorslag. 

In de loop van de tijd is er veel gebeurd. Inmiddels zijn we het al gewoon aan het vinden. Dat ze 
aandacht blijven houden voor grondstoffen: waar komt het vandaan. En kan het ook terug 
gerecycled worden. Kinderen die bekers ophalen. De beroemde vierkante consumptiebonnen die ze 
blijven recyclen. Het C2C toiletpapier. Flyeren op het Zomerparkfeest blijft verboden. 

Het is allemaal het resultaat van een duurzaamheidscommissie die zich laat leiden door een paar 
zeer gezonde principes, waarvan het belangrijkste wel is: "wij stellen dingen voor die daadwerkelijk
kunnen." We zijn benieuwd naar het het gaat aflopen met het plan voor de recyclebare Waterbar, 
waarvan de duurzaamheidscommissie al iets liet doorschemeren als plan dat nog door het bestuur 
moest worden geaccordeerd. 

Samenvattend. Omdat ze, met het instellen van een duurzaamheidscommissie, hun eigen "luis in de 
pels" in het leven hebben geroepen, en daardoor hebben laten zien steeds kritisch te blijven op 
zichzelf. Omdat er door de tijd heen zo veeel praktische initiatieven zijn ontstaan. Omdat ze zich 
steeds blijven verbeteren op duurzaamheid. Omdat ze een topvoorbeeld zijn van de kracht van visie 
- doordenken - vertalen in doen. Omdat we overduidelijk te maken hebben met gedreven mensen. 
Daarom nomineert GroenLinks Zomerparkfeest Venlo voor het Groene Lintje.


